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Zápis z 341. zasedání konaného dne 9. 1. 2024  

 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři Dr. Adamová, Dr. Kamrádová, Dr. Kocourková, Dr. Koštuříková, Dr. Matula, 
Dr. Radek, Dr. Skalná, Dr. Stoklasa (online), Dr. Szarowská (online), Dr. 
Urbanec, Dr. Vojtal, Dr. Vomlela, Bc. Foltisová (online), L. Čerevko, S. 
Macková, Bc. Pecinová (online), D. Pohlodko  (online), Bc. Stanovský, A. 
Střížová 

Omluveni/neomluveni 
senátoři 

Dr. Chmielová (oml.), Dr. Sedlář (oml.), G. Baranová  (neoml.), V. Blahutová 
(neoml.), A.Kotrlová (oml.), T. Velčovská (neoml.) 

Hosté doc. Gongol, Ing. Růžičková, doc. Weiss 

  
Program jednání: 

1. Projednání programu jednání 
2. Legislativní záležitosti 
a) Pravidla pro tvorbu a použití fondů Slezské univerzity v Opavě 
b) VII. Změna Statutu Slezské univerzity v Opavě 
3. Ekonomické záležitosti 
a) Dodatek č. 2 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro 

rok 2023 
4. Různé 
a) Rada vysokých škol 

 
 

Ad 1) Projednání programu jednání 
 
Kamrádová: Přivítala všechny přítomné senátory a hosty. Sdělila, že je přítomno 14 členů senátu 
prezenčně, 5 členů připojeno on-line a prohlásila senát za usnášeníschopný.  
 
Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 
341.  zasedání AS SU 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
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Ad 2) Legislativní záležitosti 
 

a) Pravidla pro tvorbu a použití fondů Slezské univerzity v Opavě 
b) VII. Změna Statutu Slezské univerzity v Opavě 

 
Kvestorka: Konstatovala, že jsme byli MŠMT vyzváni, že nás statut neodpovídá zákonu, resp. že 
pravidla hospodaření nemají být samostatným předpisem, ale mají být součástí statutu. Tudíž pravidla 
hospodaření byla zapracována do statutu, z původních pravidel byla vytažena část a zpracována jako 
samostatný předpis, která se týká zásad, co do kterého fondu patří a byl zrušen předpis sociální fond. 
Vše bylo již předem konzultováno s MŠMT a vše je v souladu s platnou legislativou. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy.  
 
Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Pravidla pro tvorbu a 
použití fondů Slezské univerzity v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Návrh usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje VII. Změnu Statutu Slezské 
univerzity v Opavě 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
Ad 3) Ekonomické záležitosti 

 
a) Dodatek č. 2 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 

2023 
 
Kvestorka: Konstatovala, že každoročně ke konci roku a po doúčtování všech příjmů, které jsme 
obdrželi, zpracováváme dodatek, aby byl přehled o všech zdrojích, které přišly či byl použity. Jedná se 
o zdroje účelové, tzn. že byly přiděleny těm, kteří projekty zpracovávali. Jedinou výjimkou je 
rozdělení zbytku z MŠMT, kdy pro SU to bylo 1 mil. 89 tis. Po dohodě s děkany a vedoucími součástí 
bylo rozhodnuto, že se tyto prostředky převedou do fondu rozvoje, kde je možné je pak použít na 
různé záležitosti. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek č. 2 k rozpisu 
příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2023 
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Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
19    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 

Ad 4) Různé 

a) Rada vysokých škol 
 
Kamrádová: Konstatovala, že byli navrženi kandidáti jak panem rektorem, tak součástmi a je třeba 
zvolit volební komisi. 
 
Navrženi byli: 
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
Mgr. Lukáš Vomlela, Ph.D. 
Mgr. Kamil Matula, Ph.D. 
 
Návrh usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje volební komisi pro volbu 
delegátů do Rady vysokých škol ve složení Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D., Mgr. Lukáš Vomlela, Ph,D., 
Mgr. Kamil Matula, Ph.D. 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
14    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Předsedkyní komise byla zvolen Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
 
Koštuříková: Sdělila způsob volby. Rozdala 14 volebních lístků. Proběhla tajná volba. Všechny 
volební lístky byly po odevzdání platné. 
 
Hlasy pro kandidáty. 
Mgr. Martin Urbanec, Ph.D.     Pro 13 Proti 0 Zdržel se 1 
Doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D.  Pro 14 Proti 0 Zdržel se 0 
Mgr. David Radek, Ph.D.  Pro 14 Proti 0 Zdržel se 0 
Doc. Ing. Ladislav Průša, CSc.  Pro 14 Proti 0 Zdržel se 0 
Doc. Ing. Iveta Palečková, Ph.D. Pro 14 Proti 0 Zdržel se 0 
Bc. Michaela Pecinová   Pro 14 Proti 0 Zdržel se 0 
Danny Pohlodko   Pro 14 Proti 0 Zdržel se 0 
 
Návrh usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil delegáty do Rady vysokých 
škol na období 2024-2026: 
Mgr. Martin Urbanec, Ph.D., delegát do sněmu a předsednictva RVŠ za SU 
Doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., delegát do sněmu RVŠ za SU 
Mgr. David Radek, Ph.D., delegát do sněmu RVŠ za FPF 
Doc. Ing. Ladislav Průša, CSc., delegát do sněmu RVŠ za FVP 
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Doc. Ing. Iveta Palečková, Ph.D., delegátka do sněmu RVŠ za OPF 
Bc. Michaela Pecinová, delegátka do Studentské komory RVŠ za SU 
Danny Pohlodko, náhradník delegáta do Studentské komory RVŠ za SU 
 
b) 
Rektor: Krátce pohovořil o nastavování bezpečnostních pravidel na vysokých školách v souvislosti 
s tragickými událostmi v Praze. Shrnul, co se odehrálo a nastínil výhled do budoucna. Sdělil, že od 
počátku jsme v kontaktu s ředitelem krajské správy Policie ČR. Byly nastaveny zvýšené policejní 
hlídky kolem objektů SU, v případě větších akcí máme od policie speciální ochranou hlídku. Sdělil, že 
v průběhu vánočních svátků probíhala intenzivní debata v rámci konference rektorů k této záležitosti. 
Konstatoval, že jsme také reagovali na některé reakce politiků. Konstatoval, že se i nadále komunikuje 
s Policií ČR a nastavují se postupně nějaká pravidla. Plošná opatření se neplánují. Do konce února 
bude zřízen krizový štáb, který umožní lepší komunikaci. Jsme v kontaktu také s VŠB, která má 
zkušenosti z předešlých let. Pravděpodobně přijdou na řadu zkušební poplach či nácvik, jak se 
v takových situacích chovat, budou se řešit věci technického charakteru apod. Co se týče 
psychologické podpory, předpokládá se spolupráce s poradenským centrem. Zatím je kontaktní 
osobou pro tyto záležitosti paní kvestorka. Do konce února předpokládáme nějakého konzultanta pro 
tyto záležitosti. 
 
Diskuze: 
Kocourková: Vznesla dotaz, zda by nebylo vhodné informovat o případných cvičeních, aby studenti 
nebyli stresovaní situací 
 
Rektor: Konstatoval, že je třeba vše dobře komunikovat. Toto všechno bude předmětem jednání 
s konzultantem, jak postupovat. 
 
Adamová: Vznesla dotaz, jaký je postup, pokud přijdou nějaké výhružné emaily? 
 
Rektor: Konstatoval, že bylo dohodnuto, že zatím se budou takové případy řešit individuálně. Je 
možné využít konzultační pomoc. 
 
Weiss: Doplnila, že je možné využít konzultanty v psychologické poradně. Chystá se i online 
rezervační systém. Pomoc platí jak pro studenty, tak pro zaměstnance. 
 
c) 
Rektor: Informoval, že již jednou zmiňoval, že by mělo dojít k úpravě z pohledu navýšení ukazatele 
A+K, kdy se jedná o 11 milionů korun, které rozdělíme podle pravidel. Zároveň s tím bychom měli 
dostat částku 10,5 milion korun, a to na srovnání mezd napříč univerzitou, kdy nejsou dosud známa 
pravidla rozdělení. Mělo by tedy dojít k úpravě mzdových tarifů. U docentů a profesorů nebudou již 
rozpětí, ale jedna pevná částka. 
 
Kvestorka: Doplnila, že se jedná o srovnání mzdových tarifů, které jsou uvedeny ve mzdovém 
předpise, a to asistent, odborný asistent, docent, profesor. Konkrétní pravidla na čerpání této částky 
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zatím nejsou daná. V roce 2024 budou sanována tato navýšení z ukazatele F, v roce 2025 už musí být 
počítáno na toto z rozpočtů jednotlivých součástí.  
 
Rektor: Doplnil, že jednotný tarif je podmínkou pro získání prostředků. 
 
 
Příští zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě se bude konat dne 13. února 
2024 ve 13 hodin v Karviné. 
 
Zapsala:  Zuzana Moravcová 
 
Viděl:    
 
Schválil:    Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

předsedkyně AS SU  
 
 
 
 
 

U S N E S E N Í 
 

z 341. zasedání AS SU  
konaného dne 9. 1. 2024 

 
Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 341. zasedání 
Akademického senátu v Opavě 
Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Pravidla pro tvorbu a 
použití fondů Slezské univerzity v Opavě 
Usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje VII. Změnu k rozpisu 
příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě 
Usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek č. 2 k rozpisu 
příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě 
Usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje volební komisi pro 
volbu delegátů do Rady vysokých škol ve složení Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D., Mgr. Lukáš 
Vomlela, Ph.D., Mgr. Kamil Matula, Ph.D. 
Usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil delegáty do Rady vysokých 
škol na období 2024 – 2026: 
Mgr. Martin Urbanec, Ph.D., delegát do sněmu a předsednictva RVŠ za SU 
Doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., delegát do sněmu RVŠ za SU 
Mgr. David Radek, Ph.D., delegát do sněmu RVŠ za FPF 
Doc. Ing. Ladislav Průša, CSc., delegát do sněmu RVS za FVP 
Doc. Ing. Iveta Palečková, Ph.D., delegátka do sněmu RVŠ za OPF 
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Michaela Pecinová, delegátka do Studentské komory RVŠ za SU 
Danny Pohlodko, náhradník delegáta do Studentské komory RVŠ za SU 
 
 
 
 

 
                                                                                     Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

 předsedkyně AS SU 
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